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blíží se nám doba, která oznámí koncem června polovinu 

roku 2009. Plánů, jak dále rozvíjet obec Bolehošť a její části, by 
mnoho. Realita se však musí podřídit ekonomickým 

možnostem v daném roce a také mnoha dalším okolnostem, které 
ázejí každou akci. Všichni registrujeme narůstající globální 

problémy v ekonomice. 
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Přesto se s těmito informacemi setkáváme takřka denně, ne 
všichni si zatím plně uvědomujeme, že spolu s prohlubující se krizí 
musíme nebo budeme muset změnit své představy o každodenním 
životě. Ne jinak je tomu v oblasti správy naší obce. Přestože na 
konci roku 2008 byly prognózy na vývoj rozpočtových příjmů ještě 
v plusových hodnotách, dnes je situace radikálně odlišná. 
Předpověď ministerstva financí hovoří o poklesu daňových příjmů 
o cca 12% oproti skutečnosti roku 2008. Toto číslo však vychází 

jů ekonomiky na konci čtvrtletí. Současné prognózy jsou ještě 
pesimističtější. Jak tedy skloubit představy občanů o zajišťování               
a poskytování běžných služeb, na které jsme dlouhodobě zvyklí, 
s plánováním dalšího rozvoje naší obce, když peněz bude méně?  
Odpověď na tuto otázku budeme muset hledat a najít ještě 
v letošním roce.  
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str.8-9  Oslavy 300 let od  
  založení Lipin 

Pokud by daňové příjmy zůstaly o 12% nižší, jedná se 
v našem rozpočtu o 630000 Kč méně, než-li v roce 2008. 
V současné době jsou finanční prostředky vynakládány na 
udržovací práce, na školství, na dluh plynofikace obce  a nákupu 
Obecního hostince a další drobné akce. Je dobře, že v roce 2007               
a 2008 jsme provedli přístavbu sociálního zařízení v naší základní 
škole a mateřské škole včetně gastronomického vybavení školní 
kuchyně a úpravy dalších prostorů, kde jsme investovali 2,8 mil. 
Kč, dle nařízených vyhlášek a směrnic. Obce, které neprovedly tyto 
úpravy škol, musí dnes za ztížených podmínek tento problém               
řešit pro zachování škol v jejich obcích. Do dalšího pololetí roku 
2009 se budeme na základě došlých finančních zdrojů snažit plnit 
vytyčené cíle dle rozpočtu obce. 

 
[starosta František Kouba]  
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Ekohry v mateřské škole 
 

Naše mateřská škola pořádá každoročně několik 
rodičovských schůzek zaměřených na společné hry nebo 
tvoření rodičů s dětmi. Ta poslední proběhla 22. 4. 2009 
– v „Den Země“ - na školní zahradě a měla název 
„Ekohry“. Během roku se děti v rámci ekologické 
výchovy, která se prolíná celým rámcovým vzdělávacím 
programem, seznamují s různými materiály              
(i odpadovými), při vycházkách jsou upozorňovány na 
chování v přírodě, u barevných kontejnerů v obci si 
procvičují, který odpad kam patří. Na loukách a v lese 
pozorujeme květiny, byliny, keře a stromy a vyprávíme si 
o jejich důležitosti pro náš život. A to vše jsme zúročili při 
naší rodičovské schůzce. A protože jsou to „Ekohry“ -              
- tedy hravou formou. 

                  

Poslední hra byla spíše relaxační. Využili jsme 
krásného jarního počasí, usadili se do trávy, zavřeli oči               
a poslouchali „hlasy přírody“. Kdo něco postřehl, hlásil, co 
slyší – ptáky, šumění listí, štěkot psa. Jediným rušivým 
zvukem byl hluk přelétajícího letadla a aut na silnici. 

  

Na závěr všichni dostali odměnu – bonbón                      
v papírku. A poslední úkol byl na světě. Po rozbalení 
bonbónu se řešilo: „Kam s ním?“ - tedy s papírkem. 
Možnosti byly dvě, školní zahrada nebo odpadkový koš. 
A je až s podivem, že všichni zvolili variantu správnou, 
tedy koš. 

Začali jsme pohádkou „O Popelce“. Popelka měla 
třídit hrách, popel, čočku a mák. My, na rozdíl od ní, jsme 
třídili odpad. Materiál – plasty, sklo, železo, papír, 
nápojové kartony a ostatní. Děti s rodiči nejprve třídili 
stejný materiál k sobě a pak ho uklízeli do připravených 
barevných kontejnerů. Rodiče jim byli vydatnou pomocí. 

Potom jsme se dostali do „Voňavého království“. 
Děti s rodiči vybírali a hledali po zahradě, co jim nejvíc 

voní. Společně jsme pak byliny, kytičky, větvičky a trávu 
pojmenovali a každý si mohl přičichnout k tomu, co voní 
jeho kamarádovi. Zápisky ze  

školních lavic
Třetí hra byla zaměřena na třídění věcí, které jsou 

či nejsou přírodní. Děti a rodiče vybírali z hromady věcí, 
které do přírody patří nebo nepatří, a po zdůvodnění 
vytvořili z těchto věcí dvě hromádky: přírodniny a odpad. 

Ve hře „Bludný kámen“ jsme se opět vrátili            
k pohádkám. Tahle byla O Sněhurce. Ta po překročení 
bludného kamene zabloudila v lese. Děti si nejprve 
zopakovaly, co by měly dělat, pokud by se v lese rodičům 
ztratily, a něco málo o vhodném chování v lese. 
Odměnou jim byla hra na schovávanou ve dvojicích                  
s rodiči. 

Rodičovské schůzky se zúčastnilo 12 rodičů se 
svými dětmi. Společně jsme si hezky pohráli a doufám, 
že jsme se i něčemu novému přiučili. Vždyť stojí za to 
přírodu chránit a pečovat o ni od nejútlejšího věku, i když 
se to jeví jenom jako hra. 

       
 [učitelka MŠ, Hana Dubnová]
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Výpisy ze zápisů 
ze zasedání zastupitelstva obce:  

ze dne  16.4.2009 

♦ starosta přivítal přítomné zastupitele, seznámil je 
s programem a představil nového zastupitele pí. 
Drahomíru Záleskou, která nahradila odstupující pí. 
Hanu Kramářovou - nový zastupitel složil před členy 
zastupitelstva slib 

♦ představení p. Pavla Rohlíčka, který se bude 
zasedání účastnit jako host 

♦ projednávání pronájmu Obecního hostince – 
současný nájemce pí. Kronusová končí ke dni 
30.4.2009 

♦ noví zájemci o Obecní hostinec:  
• Jiří Marek  
• Dušan Novák + D. Jermanová (osobně se 

představili) 
♦ po dohodě bude 21.4.2009 umožněna prohlídka 

hostince zájemcům a zastupitelstvo rozhodne                 
o novém nájemci do konce  měsíce 

♦ seznámení s žádostí o dotaci z grantu – Změna 
územního plánu a digitalizace map (byla podána do 
16.4.2009 a čeká se, jestli bude dotace přidělena) 

♦ dokončení chodníků v Bol. Lhotě 
♦ úprava příkopů v Lipinách 
♦ oprava cest (majitel je SÚS) po zimě a loňské 

objížďce 
♦ spolufinancování oprav nájezdů k nemovitostem na 

Habeši ve výši 14500 Kč majiteli dotčených 
nemovitostí (dle kalkulace firmy, která bude opravu 
zajišťovat) - umožnit splácení do konce roku 2009 – 
- zastupiteli jednohlasně odsouhlaseno 

♦ přijímání dětí do školky – kritéria 
♦ možnosti rekonstrukce objektu, kde je v pronájmu 

obchod se smíšeným zbožím p. Kubánka – řízení                 
o nápravě havarijního stavu 

♦ oslavy Lipin – oslovení senátora p. Antla (finanční 
příspěvky) 

♦ volba místostarosty:  
• navrženi byli Petr Prause a Petr Kubíček 
• hlasování 

 2x  pro Petra Prause 
 4x  pro Petra Kubíčka  - ZVOLEN 
 3x  zdrželi se hlasování 

♦ vzhledem k tomu, že byl P. Kubíček předsedou 
finanční komise, je navržena změna a hlasováním 
byl zvolen předsedou P. Prause  
• hlasování 

 7x  pro 
 0x  proti 
 2x  zdrželi se hlasování 

♦ odsouhlaseno rozpočtové opatření č. 5002 – 
dojíždění do ZŠ žáka Dušana Kelnara 

Zprávy z   
Obecního úřadu

 

♦ v návaznosti na dnešní zasedání bylo rozhodnuto, 
že nový nájemce bude vybrán po prohlídce 
pohostinství. Dne 21.4.2009 byl na zasedání vybrán 
nový nájemník Obecního hostince p. Jiří Marek                
a zároveň byla odsouhlasena nájemní smlouva. 
• hlasování: 

 8x  pro 
 0x  proti 
 1x  zdržel se 

 
Z diskuze nevzešlo žádné usnesení, takže starosta 
poděkoval všem přítomným a zasedání ukončil. 

ze dne  14.5.2009 

♦ starosta přivítal všechny přítomné a seznámil je                
s programem zasedání 

♦ posunutí kontejnerů u obchodu na novou 
zpevněnou plochu - úprava ostatních stanovišť 
zpevněním pod kontejnery (panely)  

♦ zaslání dopisu ohledně řešení havarijního stavu 
objektu p. Rejchrta, kde provozuje obchod                
p. Kubánek 

♦ seznámení zastupitelstva s došlou poštou od rodiny 
Kutmonových a Žemličkových, č.j. 145/09, vyjádření 
k podání informací - v průběhu příštího týdne jim 
bude zaslána odpověď poštou. 

♦ ZŠ – seznámení s organizací výuky – schválena 
výhodnější varianta jednotřídky s 5-ti ročníky 

♦ bylo sděleno uzavření mateřské školy v době 
letních prázdnin od 7.7. 2009 do 24.8.2009. 

♦ M. Máslo seznámil přítomné zastupitele                
s průběhem příprav a plánovaných oslav - bylo 
odsouhlaseno předání pozvánek pro zástupce z KÚ 
Královéhradeckého kraje a především hejtmana                
p. France 

♦ prodej stavebních parcel na Solnické – seznámení 
s návrhem rozmístění od projektantky pí. Novotné - 
- diskuze ohledně celkových nákladů - bude třeba 
upřesnit projekt pro jednotlivé skupiny domů                 
a připravit rozpočet včetně odvedení dešťové vody 

♦ byl zamítnut návrh na umístění chemického WC na 
místním hřišti 

♦ schválena úprava terénu podél chodníků                
v Bol. Lhotě (zelený pruh) 

♦ schválen nákup venkovních obkladů pro Obecní 
hostinec od Agrospolu Bolehošť, a.s., v ceně 250 
Kč/m2  v celkovém množství 120 m2 

♦ pro místostarostu byla odsouhlasena odměna ve 
výši 1304,- Kč/měsíc 

♦ zastupitelé byli informováni, že Daniel Gregor 
nastoupí na obecně prospěšné práce k odpracování 
320 hodin 

♦ byla zamítnuta ústní žádost Ilony Čtvrtečkové na 
pronájem bytu v Obecním hostinci z důvodu 
pozdější plánované rekonstrukce v prostorách bytu 

♦ závěr – starosta poděkoval všem přítomným                
a zasedání ukončil 
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ze dne  11.6.2009 

♦ starosta obce František Kouba přivítal všechny 
přítomné a seznámil je s programem zasedání 

♦ byl zaslán dopis p. Rejchrtovi ohledně havarijního 
stavu prodejny smíšeného zboží 

♦ ve výstavbě je zpevněná plocha na kontejnery 
♦ zaslána odpověď paní Žemličkové na žádost                    

o podání informací  
♦ byla projednána podaná žádost p. J. Langra, bytem 

Bolehošť 50, ohledně zatrubení strouhy. Pan Langr 
se osobně účastnil diskuze. Bylo domluveno místní 
šetření na místě společně s p. Silným a firmou 
Štěpánek z Opočna v průběhu příštího týdne 

♦ zastupitelé byli seznámeni s dopisem, týkající se 
dobrovolného příspěvku na opravu kostela                       
v Klášteře nad Dědinou. Hlasováním byl 
odsouhlasen příspěvek 1000 Kč 
• hlasování: 

 4x  pro 
 2x  proti  
 1x  zdržel se 

♦ seznámeni s rozpisem nákladů na projekt ve věci 
výstavby rodinných domů v ulici Solnická – 7,59 mil. 
Kč  (500 Kč/m2). Bude oslovena VČE a plynárny               
s jejich rozpočtem na zasíťování parcel. Vzhledem 
k vysokým nákladům se následně hlasovalo pro 
variantu č.7. (parcely podél cesty v počtu 12) -                   
- velikost parcely bude cca 22 x 45 m, tj. do 1.000 
m2. Změna varianty je nutná z důvodu snížení 
nákladů na infrastrukturu 
• hlasování: 

 7x  pro 
 0x  proti 
 0x  zdržel se 

♦ nadále probíhají přípravy oslav založení Lipin. Obec 
Bolehošť uhradí upomínkové předměty, část 
nákladů na posečení travnatých ploch. Veškeré 
přípravné práce zajišťuje Sokol Lipiny 

♦ dne 11.6. bylo zahájeno rozšíření plynového 
vytápění na WC v obecním hostinci. Bude třeba 
zrevidovat komíny + kamna v místnosti vedle 
hlavního vchodu (Pitevna). Bude jednáno o osazení 
nového okna ve výčepu a odepsání jedné nefunkční 
pečičí trouby v kuchyni hostince 

♦ bylo předloženo rozpočtové opatření č. 5003                   
o vráceném příspěvku DSO Vrchy. Hlasováním bylo 
přijato 
• hlasování: 

 7x  pro 
 0x  proti 
 0x  zdrželi se 

♦ starosta obce poděkoval zastupitelům a zasedání 
ukončil 

 

SDĚLENÍ OBČANŮM 
1. POPLATKY ZE PSŮ – Připomínáme občanům, 

že splatnost  těchto poplatků uplynula 
30.4.2009 !!! 

2. POPLATKY ZA ODPADY – Připomínáme 
občanům že termín pro zaplacení je (byl) 
30.6.2009 ! 

Tímto upozorňujeme všechny občany, kteří 
doposud tyto poplatky neuhradili, aby svůj dluh 
uhradili v co nejkratším termínu !!! 
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Narodil se: 

Barbora Záhorská  
 
 
 

1. května 2009  
 
 
 

 
Rozloučili jsme se: 

Dne 7. dubna 2009 s paní Annou Koubovou ve věku nedožitých 85 let 
Dne 23. dubna 2009 s panem Miroslavem Novákem ve věku nedožitých 77 et 

Dne 22. května 2009 s panem Josefem Horákem ve věku nedožitých 70 let 
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Myslivečtí spisovatelé      
v honitbě MS Bolehošť 

Ve dnech 6. a 7. června 2009 se konalo setkání 
členů Klubu autorů ČMMJ v Opočně a jeho blízkém okolí. 
Součástí setkání byla návštěva honitby MS Bolehošť, kde 
v katastru obce Ledce v místní lokalitě „Na Srubech“ byla 
vzácným hostům prezentována činnost MS Bolehošť                 
a posléze i předveden výcvik loveckých dravců 
sokolníkem panem Karlem Nejmanem. 

Z hostů se zúčastnili spisovatelé Josef Drmota, 
Antonín Ešner, Zdeněk Hruška, Oldřich Koudelka, 
Vladislav Krop, Jan Lacina, Jiří Šmotek, Arnošt Tabášek 
Josef Voborník a ze Slovenska přijel Ladislav Bohačík, 
malíři Petr Slaba, Jiří Kutifel, Oldřich Tripes, Hana 
Křenková, scénárista Jaroslav Šprongl, fotografové 
Ludvík Uhlíř, Jaromír Zumr st., kameraman František 
Kolda a šéfredaktor časopisu Myslivost Jiří Kasina. 

 Toto setkání bylo doprovázeno troubením 
loveckých fanfár a povelů na sólovou borlici, které 
provedl Martin Fojt, ředitel správy Kolowratských lesů 
z Rychnova nad  Kněžnou. 

 

 

 

 

 

 

Skupina hostů při sledování výcviku orla mořského 

Červen  - měsíc myslivosti 
Tento měsíc se rodí v přírodě většina mláďat 

volně žijících živočichů. A právě tato bezbranná mláďata 
potřebují v tomto období zvýšenou ochranu a klid. 
Nejenom že jim hrozí nebezpečí ze strany přírodních 
predátorů, ale i činnosti člověka např. při sečení pícnin, 
ale i od volně pobíhajících domácích mazlíčků.  

 Pokud to jde, nepouštějme v tomto období 
naše čtyřnohé kamarády do volné přírody. Členové 
našeho spolku se snažili svojí účastí při sečení pícnin 
zabránit, či zmírnit škodám na této mladé zvěři.  

 V měsíci červnu uskutečníme každoroční 
vycházku do přírody s dětmi ze Základní školy 
v Bolehošti. Při této příležitosti jsou děti v praxi 
seznámeny s životem v přírodě a jejími zákonitostmi. 
Tato naučná vycházka bude zakončena vždy oblíbeným 
společným opečením buřtů, při kterém je zodpovězena 
většina dotazů všetečných školáků.  

[hospodář MS BolehošÂ, Ing. Zdeněk Hruška] 

 
 

 
 

 
Přivítání hostů, zástupci MS Bolehošť. 

(zleva p. Roll Bohuslav, Ing. Poláček Josef, Ing. 
Hruška Zdeněk, sokolník p. Nejman Karel 

a trubač Ing. Fojt Martin) 
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SK Sokol
Lipiny

 
 
 
 
 
 
 

Činnost za 2. čtvrtletí 2009  
Dne 24.3. se uskutečnilo Aranžování jara. 

Floristky z Kostelce n. Orlicí nás poučily o zvycích jara                
a předvedly nám aranžování věnečků, květináčů hlavně 
na Velikonoce. Návštěvnice si mohly zakoupi výzdobu do 
bytu. V prosinci se uskuteční aranžování Vánoc. 

V sobotu 18. dubna zorganizovaly p. Eva 
Bartošová a p. Olga Bašová „Setkání bývalých spolužáků 
ZŠ z Bolehoště, roč.1953-1956.“ Děvčata SK Sokol jim 
připravila občerstvení, k tanci a poslechu jim hrál                  
p. Krejča z Opočna. Velice se jim to líbilo. 

Dne 22.4. se uskutečnilo posezení pracovníků ze 
zelárny Agrospolu Bolehošť s občerstvením. 

Dne 25.4. oslavila Alena Menclová 40. narozeniny 
v klubovně „Pod lípou.“ Oslava byla veliká a veselá. 
Bohaté občerstvení, vtipné scénky, k tomu hrála skupina 
Mosty. 

Dne 30.4. se uskutečnilo tradiční „Pálení 
čarodějnic.“ Na grilu se točilo prasátko, pekly se langoše, 
točilo se pivo Primátor.“ K tanci hrála skupina Mosty. 

V sobotu 2.5. proběhlo na hřišti Okrskové kolo 
v soutěži hasičů. Zúčastnilo se 14 družstev. 

Dne 8.5. oslavila p. Romana Dolejší 40. 
narozeniny. Grilovaly se kýty, k tanci byla reprodukovaná 
hudba. V Lipinách se jim líbilo. 

V párek 15.5. byla členská schůze SK Sokol. Na 
této schůzi byl přijat za člena Sokola Jaroslav Kouba 
z Ledec který věnoval kančí maso  jako zápisné 

Dne 20.5. se uskutečnilo 3. setkání pracovníků 
zelárny Agrospolu Bolehošť. O pohoštění se postarala 
děvčata ze SK Sokol. 

Dne 23.5. se konalo 2. setkání bývalých 
zahradníků a zahradnic z Agrospolu Bolehošť, a.s. 
Zúčastnilo se ho 36 osob. Velice se jim to líbilo, bylo 
dobré jídlo a pití a příští rok se sejdou zase. 

Dne 30.5. jsme připravili soutěže při příležitosti 
oslavy Dětského dne. Počasí nás zklamalo, ale děti ze 
ZŠ a MŠ předvedly svá vystoupení na terase. Potom se 
počasí umoudřilo a hry mohly proběhnout. Večer k tanci 
hrála kapela TOMY. 

V neděli 7.6., jako každý rok jsme zajišťovali 
občerstvení v Náchodě-Bělovsi, kde probíhala Přehlídka 
chovných koní, huculů, soutěž tažných koní. 

V úterý 9.6. se uskutečnila v klubovně AVON 
PARTY, kde na nás vizážistky vyzkoušely líčení obličeje. 

 [Blanka Bartoňová] 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

„Svatý Augustin udělá z tepla stín.“  
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Příspěvky
občanů  

 
 
 

 
Jak to vidíme my - statistika věda je 

Statistika věda je. má však cenné údaje, neklesejte na mysli ona vám to domyslí. Pamatujete na 
tuto písničku ? Ta nám utkvěla v paměti, když jsme několikrát po sobě přečetli článek o historii obce          
v čísle 2/2009 „Zpravodaje obce Bolehošť". Se zamyšlením autora Petra Kubíčka o životě v 70 letech 
a dnes, proložené fotografiemi, jsme pochopili jediné. Lidé se dnes mají lépe a jejich nespokojenost je 
vlastně kverulantství. měli by držet hubu a děkovat vládě za vše co pro ně dělá. 

O statistice je známo, že jde o přesný součet nepřesných čísel. Záleží na tom jak jsou potřebné 
údaje zadány, jaká je oslovena skupina respondentů a jak jsou kladeny otázky. V tom je smysl pravdy 
nebo zkreslení údajů. Vraťme se však ke zveřejněným údajům uvedeného článku. Jsou porovnávány 
statistické údaje o zboží z roku 1965 a roku 2008 v souladu s dosaženými průměrnými platy. Průměrný 
plat je jak autor článku správně uvádí konstantní 23.542 Kč, zatím co v roce 1965 pouze l.453 Kč. Má 
to ale háček. V té době byl rozdíl mezi dělnickým platem a odměnou ředitele dvojnásobný a málokdy 
překročil 5.000 Kč. Dnes se do průměrného platu či odměny započítávají částky převyšující 500.000 
Kč měsíčně a že by jsme měli takových schopných manažerů málo o tom nepochybujeme. Máme              
i takové advokáty, kteří vydělávají 9.000 Kč za pouhou hodinu. Na druhé straně se zeptejte lidí              
v Bolehošti. nebo svých přátel, zda mají měsíčně alespoň průměrný plat. O důchodcích raději 
pomlčíme. Dvě třetiny občanů naší země na průměrný plat nedosahuje i to je statistika. 

Podívejme se na stranu výdajů, to je co se za ty peníze dá nakoupit, prostě jaká je kupní sila 
obyvatel. Bídu našich lidí do roku 1989 ukazuje ilustrační fotografie - fronta na maso a prázdné 
regály, role toaletního papíru za 1,50 Kčs nebo odběrní poukázka z Tuzexu. Jak je však možné, že 
spotřeba masa byla o třetinu větší než je dnes, že zemědělství stačilo zásobovat náš trh a jak se dnes 
dovídáme bylo na světové úrovni. Ještě nedávno se hovořilo o strašné zadluženosti socialistického 
státu. O pohledávkách v zahraničí se taktně mlčelo. Dnes je tato republika prodlužená skrz na skrz. 
Každý z nás včetně kojenců již dluží skoro 100.000 Kč a o zadlužení domácností ani nemluvě. Ano, 
máme plné krámy, banky nás bombardují návrhy na další zadlužení. Podniky, kde dřivé zisk pomáhal 
našim lidem je nyní převáděn majitelům do zahraničí, to co nutně nepotřebujeme ke svému životu jde 
cenově dolů, ale na čem jsme životně závislí je v monopolních rukou a ty si na zisky nenechají sáhnout. 

Mění se i smysl lidského společenství. Ta byla vždy závislá na pomoci jeden druhému. Dnes je            
v popředí ten, kdo urve více. kdo podvede druhého. Hrdinové jsou dolaroví milionáři, kterým nemáme 
závidět vydělané koruny s kterými lze koupit i podplatit všechno i svobodu, třebas za našimi hranicemi. 
Na obyčejného prodavače, který musí i část dne pracovat zadarmo. Na dělníky, kteří nedostávají za 
svoji práci zaslouženou mzdu si nikdo nevzpomene. Omílané fronty na banány a maso byly nahrazeny 
zástupy nezaměstnaných na úřadech práce, frontami na akcích „výprodejů" v supermarketech, ale             
i potulujícími bezdomovci. Můžou plné krámy všeho koliv vyvážit nestabilitu, 
masovou nezaměstnanost, strach o práci, o vlastní bezpečnost, zdraví, nárůst kriminality,                      
projevy rasismu, příval organizovaného zločinu a drog do naší země? Arogance, přezíravost, 
nerespektování základních lidských hodnot - to naše priority nejsou. 

 
[ZO KSČM BolehošÂ] 

 
 
Poznámka redakce: 
Zmiňovaný článek ve zpravodaji 2/2009 není tak o zamýšlení autora, ale o zajímavých faktech, vycházejících z oficiálních 
statistik. Údaje uvedené v článku lze snadno přepočítat i na možnosti občanů v naší obci v dobách minulých i současných. 
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Oslavy 300 let                               
od založení Lipiny 

 
Dne 20. června 2009 proběhly v obci Bolehošť              

v části  Lipiny oslavy k 300. výročí jejich založení.  
 

   

Jedná se o přímého potomka rodu Colloredo –              
- Mansfelda, kdy jeho předek Jeroným v roce 1709 
daroval některým občanům zadarmo pozemky                    
k výstavbě domů s polnostmi.Ve svém proslovu rovněž 
připomněl historii a podotkl, že i dnes zaměstnává při 
práci v lese i občany Bolehoště a Lipin. Jednalo se                   
o velmi milý manželský pár, který s námi pobyl téměř do 
17.00 hodin. Jejich vystupování nebylo nijak nadřazené, 
naopak příjemné. Pro obec Bolehošť byla jejich 
přítomnost ctí a na oslavy vážili cestu až  z Rakouska. 
Pan hrabě nás informoval, že probíhají přípravné práce 
pro rekonstrukci Loveckého zámečku, dominanty obce 
Bolehoště a Bolehošťské Lhoty. Nejhorší na tomto 
setkání  pro nás starší byla  jazyková bariéra, protože se 
mluvilo německy a anglicky. Mladší občané tuto bariéru 
již nemají, anglický jazyk pro ně není cizí. Manželský pár 
doprovázel správce pan Ing. Ladislav Šimerda, který se 
pro nás stal tlumočníkem. Dalším řečníkem byl velitel 
SDH Bolehošť pan Jan Ježek, který pronesl zdravici. Po 
proslovech došlo k ocenění následujících občanů Lipin. 
Jako nestarší občanka a občan byli jmenováni paní  
Zdenka Navrátilová a pan Oldřich Holub. Nejdéle žijící 
rodačkou Lipin byla paní Růžena Čižinská a paní Alena 
Janýrová. Nejdéle žijícím rodákem se stal pan Ehl                    
a Mrázek. Nejmladšího občánka přinesli spícího v náruči 
a byl jím Jeník Rohlíček. Dále za přípravu  almanachu 
Lipin byl oceněn pan Jiří Bouška , paní Jana Máslová                    
a paní Blanka Bartoňová. Plaketou za organizační, 
sportovní, kulturní činnost byl oceněn Sokol Lipiny. Jako 
další program bylo vystoupení žáků základní školy                   
a mateřské školy pod záštitou paní učitelek, který jako 
vždy měl vysokou úroveň a obohatil oslavy. Dalším 
zpestřením oslav bylo vystoupení mažoretek a drezura 
s koněm jménem Akim, kterou předvedla paní Jana 
Kosařová (r. Máslová) z JK Bohuslavice. Děti dostaly 

možnost se svést na poníku Amálka a v kočáře pana 
Zdeňka  Jiráska z Robous. K poslechu hrála dechová 
hudba skupiny Valanka z Dobrušky. Pro zájemce 
prohlídky školy byl připraven autobus. Paní ředitelka Mgr. 
Hana Boukalová  provedla zájemce  a bývalé žáky po 
Základní škole a mateřské škole. Zde se mělo co 
ukazovat, protože v roce 2007 a 2008 byla provedena 
rekonstrukce sociálního zařízení a školní kuchyně včetně 
jídelny. Organizátoři na večer zajistili taneční zábavu, kde 
k tanci a poslechu hrála hudební skupina JK BAND 
Ohnišov.  Zábava trvala do druhého dne a skončila o půl 
druhé ráno. V průběhu hudebního vystoupení byl ve 22 
hodin úžasný ohňostroj, který zpestřil a vyvrcholil oslavy 
v Lipinách. Celý den probíhala výstava fotografií                       
a dokumentů v klubovně SK Sokola.  Dodané fotografie a 
dokumenty od občanů i aranžérskou práci zajišťovala 
paní Blanka Bartoňová a paní Jana Máslová. Na 
oslavách 300. výročí se sešlo 420 občanů, rodáků                     
a hostů, kteří se podepsali do seznamu přítomných. 
Příchod dalších účastníků po zahájení oslav a v průběhu 
oslav nebyl již registrován. Celkový počet návštěvníků 
mohl být přes 500 osob. Návštěvníci určitě nelitovali 
sobotního odpoledne a večera, z důvodu dobře 
připraveného programu. Je škoda, že došlo ze strany 
některých občanů obce Bolehošť k ignoraci a nezájmu se 
zúčastnit pěkného odpoledne při oslavách v Lipinách.                 
V  naší obci jsme již tradičně na toto jednání                      
a nezájem historicky zvyklí – škoda. Většině přítomným 
se určitě vryly do paměti jako pěkná vzpomínka. Děkuji 
členům  Sportovního  klubu Sokola Lipiny za přípravu 
zdařilých oslav. Děkuji i zúčastněným občanům 
z Bolehoště, z Bolehošťské Lhoty a Ledců, kteří přispěli 
svou pomocí zajistit oslavy 300. výročí založení Lipin. 

Kulturní listy
 

Pořadatelem se stal Sportovní klub Sokol Lipiny 
pod záštitou obce Bolehošť. S netrpělivostí se čekalo, jak 
se oslavy vydaří a jaké bude počasí. Vše dopadlo na 
jedničku. 

Oslavy probíhaly dle připraveného programu. 
Moderátory oslav se stali Ing. Marcela Máslová a pan 
Pavel Rohlíček, kteří ve 13.00 hodin  zahájili oslavy              
a  přivítali hosty. Jako prvním řečníkem se stal pan 
starosta obce František Kouba, který ve svém proslovu 
připomněl historii založení této části obce. Vzpomenul na  
dobu minulou  a připomněl dobu  současnou, kdy tato 
část obce dnes září novými  fasádami a pěknými 
zahradami. Připomenul, že se nesmí zapomenout, co zde 
bylo vykonáno a poděkoval občanům, kteří se podílí na 
současném budování, životě a dění své vísky Lipiny             
a tím i obce Bolehošť.  Jako další řečník vystoupil pan 
hrabě Leonard Colloredo-Mansfeld, který se svou 
manželkou Deborou byli nejvýznamnějšími hosty oslav.  

[starosta František Kouba]  
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Své nápady, fotky, články, ale i jiné zajímavosti souvisejíc
s naší obcí nebo blízkým regionem, zasílejte na uvedenou 
emailovou adresu nebo předávejte osobně na OÚ
v Bolehošti. 
Se svými náměty, příspěvky a připomínkami do Zpravodaje se
obracejte na kteroukoliv z osob redakční rady nebo na OÚ
v Bolehošti. 
Zpravodaj je vydáván na začátku každého čtvrtletí, ted
4x ročně. 
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